

نموذج رقم 5 إفصاح



**Jordan Securities Commission (JSC)
Disclosure Department
Preliminary Results of Public Shareholding Companies**

I- Main information:-

- **Name of the company:** Alia – The Royal Jordanian Airlines Plc
(Royal Jordanian)
- **Sector:** Transportation
- **No. & date of registration:** (342) 05/ February / 2001.
- **Authorized capital:** 274,610,470
- **Subscribed capital:** 246,405,342
- **Paid-in capital:** 246,405,342
- **Share Discount:** (61,000,000)
- **Name of Chairman of the Board:** H.E Said Samih Taleb Darwazah
- **Name of the General Manager:** Mr. Stefan Franz Josef Pichler
- **Name of the External Auditor:** Ernst & Young
- **Postal address:** 302 Amman 11118 Jordan
- **Tel:** 0096265202601
- **Fax:** 0096265686210
- **E-mail:** Marwan.Marij@rj.com

-
- The instructions of Article (43 / A-3) issued based on the Securities Law No. (18) of 2017 illustrated the following:
"Each issuer shall submit to the Commission, in accordance with the instructions issued by the Council, the following periodical reports and publish them:
3. A report of the results of its preliminary operations results after a legal auditor conducts its initial audit, within forty-five days of the end of its fiscal year".

نموذج رقم 5 إصاح

II- Comparative Preliminary Results (Thousands JDs)

	<u>Current Year 2018</u>	<u>Previous Year 2017</u>
1- Net operating income	91,493	79,423
2- Expected net (loss) income before tax	(2,013)	1,425
3- Expected provision for income tax	(58)	(194)
4- Net (loss) income after tax attributable to:	(6,351)	274
a- Equity holders of the Company	(6,366)	246
b- Non controlling interests	15	28
5- Other comprehensive income	-	-
6- Total comprehensive (loss) income (4+5):	(6,351)	274
a- Equity holders of the Company	(6,366)	246
b- Non controlling interests	15	28

7- Summary of the Company's performance for the last fiscal year

The Company enhanced its net operating income for 2018 by JD 12.1 million comparing to 2017. Net operating income amounted to JD 91.5 million in 2018 as a result of the increase in revenues by JD 44.0 million due to increase in number of passengers by 4% and increase in average fares by 5%. The negative impact of the increase in fuel prices affected RJ's fuel bill by an additional fuel cost of JD 37.9 million comparing to last year. Net Loss of JD (6.3) million impacted by RJ's subsidiary company (Royal Wings)* loss of JD (4.3) million and Sudanese Pound (SDG) currency devaluation of JD (2.3) million in addition to other non-operating items.

*The Company's Board of Directors resolved on 26 September 2018 to sell Royal Wings Company (wholly owned subsidiary). Accordingly, Royal Wings Company was classified as assets held for sale and its loss was recorded in the consolidated comprehensive income statement.

Signature of
Chairman of the Board

Signature of
the external auditor
ERNST & YOUNG
Amman - Jordan

Date

14/2/2019

- Audit procedures have not been completed yet, therefore the above preliminary figures are not audited and are still subject to audit.

نموذج رقم 5 إصاح

- **Non controlling interests:** The apparent part in the consolidated financial statements of the net business results & net assets of Subsidiary Companies that are not held directly by the Parent Company through its subsidiary companies.

نموذج رقم 5 إفصاح



هيئة الأوراق المالية
دائرة الإفصاح
نموذج النتائج الأولية للشركات المساهمة العامة
أولاً: المعلومات الأساسية:

- اسم الشركة: شركة عالية - الخطوط الجوية الملكية الأردنية
- القطاع: النقل
- رقم وتاريخ التسجيل: (342) 05 / شباط / 2001
- رأس المال المصرح به: 274,610,470
- رأس المال المكتتب به: 246,405,342
- رأس المال المدفوع: 246,405,342
- خصم إصدار: (61,000,000)
- اسم رئيس مجلس الإدارة: معالي السيد سعيد سميح طالب دروزة.
- اسم المدير العام: Mr. Stefan Franz Josef Pichler
- اسم مدقق الحسابات الخارجي: ارنست ويونغ
- العنوان البريدي للشركة: 302 عمان 11118
- تلفون: 0096265202601
- فاكس: 0096265686210
- بريد الكتروني: Marwan.Marii@ri.com

بينت احكام المادة (43/3) والصادرة بالاستناد إلى قانون الأوراق المالية رقم (18) لسنة 2017 ما يلي:-

" على كل مصدر ان يقدم الى الهيئة، ووفقاً للتعليمات التي يصدرها المجلس، التقارير الدورية المبينة ادناه وان يقوم بنشرها:-
3. تقريراً عن نتائج أعماله الأولية بعد قيام مدقق حسابات قانوني بإجراء عملية المراجعة الأولية لها، وذلك خلال خمسة وأربعين يوماً من انتهاء سنته المالية حداً أعلى".

نموذج رقم 5 إفصاح

ثانياً: النتائج الأولية المقارنة (الآلاف الدنانير)

السنة الحالية	السنة السابقة	
<u>2018</u>	<u>2017</u>	
91,493	79,423	1- صافي الإيرادات التشغيلية
(2,013)	1,425	2- (خسارة) ربح السنة المتوقع قبل الضريبة
(58)	(194)	3- مخصص ضريبة الدخل على الأرباح المتوقعة
(6,351)	274	4- (الخسارة) الربح بعد الضريبة
(6,366)	246	أ- حقوق مساهمي الشركة في (الخسارة) الربح
15	28	ب- العائد الى حقوق غير المسيطرين
-	-	5- مجموع بنود الدخل الشامل الأخرى
(6,351)	274	6- إجمالي الدخل الشامل (5+4) :-
(6,366)	246	أ- حقوق مساهمي الشركة في الدخل الشامل
15	28	ب- حقوق غير المسيطرين في الدخل الشامل

7- خلاصة عن أعمال الشركة خلال السنة المالية:-

حققت الشركة زيادة في صافي الإيرادات التشغيلية بقيمة 12.1 مليون دينار مقارنة بنتائج عام 2017 حيث بلغت الإيرادات التشغيلية 91.5 مليون دينار لعام 2018 وذلك نتيجة ارتفاع الإيرادات بمبلغ 44 مليون دينار حيث ارتفع عدد المسافرين بنسبة 4% وارتفعت أسعار التذاكر بنسبة 5%، في المقابل ارتفعت أسعار الوقود مما كبد الشركة أعباء إضافية حيث بلغت قيمة الزيادة في فاتورة الوقود 37.9 مليون دينار. إن نتائج أعمال الشركة والمتمثلة بخسائر بلغت (6.3) مليون دينار جاءت متأثرة بالخسائر المتحققة من الشركة التابعة للملكية الأردنية (الأجنحة الملكية) والبالغة (4.3) مليون دينار* وخسائر العملة السودانية (الجنيه السوداني) والتي وصلت الى 2.3 مليون دينار إضافة لبنود غير التشغيلية الأخرى.

* قرر مجلس إدارة الشركة بتاريخ 26 أيلول 2018 بالموافقة على بيع شركة الأجنحة الملكية (شركة تابعة) وبالتالي تم تصنيفها كموجودات متاحة للبيع وتم تسجيل الخسارة ضمن الأنشطة غير المستمرة في قائمة الدخل الشامل الموحدة

توقيع رئيس مجلس الإدارة

توقيع المدقق الخارجي

التاريخ

0.19/1/18

عمان - الأردن

- لم يتم استكمال إجراءات التدقيق وبالتالي فإن الأرقام الأولية أعلاه غير مدققة ولا تزال خاضعة للتدقيق.

- حقوق غير المسيطرين: هي ذلك الجزء الظاهر في البيانات المالية المجمعة من صافي نتائج أعمال وصافي موجودات الشركات التابعة والعائد إلى الأسهم التي لا تمتلكها الشركة الأم بصوره مباشرة عن طريق شركات تابعه لها.